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Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Første behandling af  lovforslag nr. L 115: 
Forslag til lov om ændring af  lov om Den So- 

ciale Ankestyrelse. (Delegation af  kompetence). 
Af socialministeren (Else Winther Ander- 

sen). 
(Fremsat 20/11 91). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jan Petersen (S): 
Jeg skal på Socialdemokratiets vegne sige, at 

vi kan tilslutte os lovforslaget. Vi har en enkelt 
bemærkning til det. Vi kunne godt tænke os, 
når nu loven skal ændres og vi skal drøfte det i 
Socialudvalget, at så også Den Sociale Anke- 
styrelses bestemmelser vedrørende organisa- 
tionsrepræsentanter lige blev overvejet en 
gang. Det vil vi tage op i udvalget. 

Pia Christmas-Møller (KF): 
Vi kan i den konservative gruppe støtte soci- 

alministerens forslag. Vi mener, det er rele- 
vant, og at der er et behov for at delegere kom- 
petencen eller i al fald at give mulighed for at 
delegere kompetencen. Det kan ikke være rig- 
tigt, at vi får bunker til at hobe sig op rundt 
omkring, fordi ansvaret alene ligger hos én 
person. 

Vi er meget tilfredse med denne lille æn- 
dring og vil anbefale en hurtig udvalgsbehand- 
ling. 

Eva Kjer Hansen (V): 
I Venstre støtter vi helt klart dette lovforslag 

om uddelegering af beføjelser til ankechefer og 
sekretariatsmedarbejdere i Den Sociale Anke- 
styrelse. Vi synes, det er vigtigt, at Ankestyrel- 
sen ligesom alle andre områder i den offentlige 
sektor bliver moderniseret og effektiviseret, så 
vi kan få en mere effektiv og en kortere sagsbe- 
handlingstid. Så det er absolut et forslag, Ven- 
stre støtter. 

Villy Søvndal (SF): 
Det bliver næsten en gentagelse. I SF er vi 

enige i behovet for at skabe mere hensigtsmæs- 
sige og tidssvarende rammer for arbejdet i Den 
Sociale Ankestyrelse. 

Fordelene ved forslaget er for det første, at 
samme medarbejder får muligheden for at del- 
tage, fra en sag starter, til den afsluttes, og for 
det andet, at sager kan behandles i chefers fra- 
vær. Dette skulle helst betyde en bedre service 
og en hurtigere sagsbehandling for de menne- 
sker, der indimellem har en meget lang vente- 
tid på at få deres sager afgjort. 

Tom Behnke (FP): 
Jeg skal gerne hjælpe til en hurtig sagsbe- 

handling. 
Fremskridtspartiet stemmer for. 

Bente Juncker (CD): 
For at fremme sagsbehandlingen: CD stem- 

mer også for. 

Vibeke Grønbæk (RV): 
Det Radikale Venstre kan også støtte forsla- 

get, og vi vil også anbefale en hurtig udvalgs- 
behandling. 

Socialministeren (Else Winther Andersen): 
Jeg vil gerne sige tak for de positive tilken- 

degivelser. De vidner om, at vi kan få et hurtigt 
udvalgsarbejde. 

Der var et enkelt spørgsmål fra hr. Jan Peter- 
sen om organisationsrepræsentanterne i Den 
Sociale Ankestyrelse. Det må vi prøve at se på 
i udvålget. Hvis vi hurtigt får et spørgsmål her- 
om, vil vi også hurtigt kunne få det afklaret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Soci- 

aludvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

8) Første behandling af lovforslag nr. L 121: 


